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Høringssvar: budgetforslag for budget 
2022 og budgetoverslagsårene 2023-2025 
I de seneste år har der været stor fokus på kapacitet i Skovlunde. Skovlunde er en by i vækst, 
hvilket betyder flere tilflyttere og flere børn. Derfor er det netop budgetposterne vedrørende 
kapacitet og udvidelsen af denne, der har fanget denne forældrebestyrelses opmærksomhed. 
Vi finder det utroligt positivt, at der er blevet sat beløb af til at imødekomme den manglende 
kapacitet; både i form af punkt: A514015 Ny børneinstitution i Skovlunde samt 
fleksibilitetspuljen på 5 mio. kr., som der bliver nævnt på side 4. 
 
Når dette er sagt, så har denne bestyrelse nogle bekymringer.  
 
Den første er, at det er alarmerende, at det først er nu, der bliver kigget ind en mere 
permanent løsning for at udbedre de kapacitetsudfordringer, som Skovlunde står overfor. 
Allerede for 4 år siden begyndte kapacitet at blive et tilbagevendende punkt ved møderne for 
denne bestyrelse. Vi er klar over, at grundet den store interesse for området og det at mange 
familier har valgt at flytte til Skovlunde, har der været en støt stigning af børn i Skovlunde 
distriktet. Men når det så samtidig besluttes, at byen skal udvides med mange nye boliger; 
såsom rækkehuse og lejligheder, så ville det være oplagt, at institutioner og skoler tænkes 
med i disse løsninger, så der ikke kommer et unødigt pres på de eksisterende institutioner.  
 
Den anden er, at  der i dette budget bliver budgetteret med en løsning, som endnu ikke er 
besluttet eller fremlagt. I nævner, at ca. halvdelen af de i alt 61,5 mio. kr. skal gå til etablering 
af Torvevej – en institution, som i dag hedder Troldebo, og som blev etableret som en 
midlertidig løsning på de kapacitetsudfordringer, Skovlunde kunne se frem til. Her vil denne 
bestyrelse gerne opfordre til, at der bliver kigget på erfaringer fra tidligere projekter i 
forbindelse med hvilke budgetter der har foreligget inden projekternes start, og hvad 
projekterne er endt med at koste. Vi kan her i bestyrelsen blot konstatere, at etableringen af 
Troldebo gik over det budgetterede beløb, og etableringen af børnehuset Himmel og Hav 
endte med at koste over 80 mio. kr.  
Idet denne bestyrelse ikke er blevet fremlagt nogen konkrete planer om den omtalte 
etablering af Torvevej, men derimod er blevet fremlagt flere forskellige løsninger på 
kapacitetsudfordringerne, finder vi det hæmmende for de mulige løsninger, der ellers kunne 
have været den helt rigtige løsning - i første omgang – fremfor flere midlertidige løsninger, 
grundet manglende budget.  
 
Afsluttende og opsummerende vil vi blot opfordre til, at der ikke lægges et mindre budget end 
først vedtaget ud fra en løsning, der endnu ikke er vedtaget. Derudover opfordrer vi til, at man 
i budgettet husker at medregne udgifter til inventar såsom; højstole, stole, borde, kopper, 
skeer, skamler og legetøj – alt det, der ikke sidder fast, hvis man vender bygningen på hovedet 
og ryster det. 
 
Med venlige hilsner og på vegne af Forældrebestyrelsen for dagtilbudsområdet i distrikt 
Skovlunde 
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